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Proiectul de buget al
Germaniei ia în calcul
o eventualã majorare
a dobânzii BCE

Proiectul de buget al Germaniei
pe 2018 ºi planul de cheltuieli
guvernamentale pânã în 2021

includ provizioane pentru impactul
unei posibile majorãri a dobânzii de
politicã monetarã a Bãncii Centrale
Europene (BCE), conform ministru-
lui Finanþelor de la Berlin, Wolfgang

Schaeuble.
Planul îi va

permite viitoru-
lui Guvern ger-
man sã facã re-
duceri de taxe
sau sã adopte
alte mãsuri de
relaxare fiscalã.

În acest context, oficialul german a
respins criticile legate de faptul cã
reducerea impozitului pe venit cu 15
miliarde de euro pe an, în perioada
2018-2021, este prea scãzutã pentru
stimularea semnificativã a econo-
miei prin consum.

“O politicã fiscalã modestã ºi si-
gurã nu permite prea mult spaþiu de
manevrã pentru reduceri de taxe.
Planurile noastre fiscale pe termen
mediu þin cont de posibilitatea majo-
rãrii ratelor dobânzilor ºi am pus de-
oparte provizioane”, a precizat
Schaeuble.

Planul de buget trebuie sã pri-
meascã aprobarea Parlamentu-
lui de la Berlin, dupã alegerile
din 24 septembrie. (V.R.)
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Tribunalul a confirmat noua metodã
de vânzare a “Oltchim”

Tribunalul Vâlcea a decis, ieri, sã
confirme modificarea planului de re-
organizare a “Oltchim”, certificând,
astfel, noua metodã de vânzare, prin
nouã pachete de active. Astfel, Tribu-
nalul a respins cererea de intervenþie a
lui Constantin Rotaru, care dorea
respingereaplanuluide reorganizare ºi
schimbareaadministratorilor judiciari.

În aceste condiþii, termenul limitã
de depunere a ofertelor angajante în
vederea achiziþionãrii pachetelor de
active ale companiei a rãmas data de 6
iulie 2017, potrivit avocatului Gheor-
ghe Piperea, partener în cadrul Ro-
minsolv, administrator judiciar al
combinatului.

Autoritãþile au anunþat, vara trecutã,

noua metodã de vânzare a “Oltchim” -
prinîmpãrþireaînnouãpachetedeactive.

Conform planului de reorganizare
modificat al companiei, aprobat în
ºedinþa Adunãrii Creditorilor din 6
martie, activele “Oltchim” vor fi oferi-
te spre vânzare grupate în nouã pache-
te: Uzinele clor - alkali, Uzina oxo-al-
cooli, Uzinele propilen-oxid ºi polioli,
servicii site, vagoane cale feratã, Pro-
cesare PVC, Uzina petrochimicã,
VCM/PVC Râmnicu Vâlcea, Uzina
petrochimicã - Bradu-Piteºti, Uzina
Anhidrida Ftalicã - Râmnicu Vâlcea.

Valoarea totalã de piaþã a celor nouã
pachete de active este de 293,728 mi-
lioane euro, iar preþul de pornire a
vânzãrii va fi de 307 milioane euro.

Statul, care deþine 54,8% din acþiu-
nile companiei, a mai încercat privati-
zarea “Oltchim”, dar fãrã succes.

Peste zece investitori care au depus
oferte neangajante pentru cele nouã
pachete ale Oltchim scoase la vânzare
ar putea depune oferte definitive pen-
tru cumpãrarea activelor, a declarat re-
cent, administratorul special al combi-
natului, Bogdan Stãnescu, care se
aºteaptã ca privatizarea companiei sã
fie un succes, conform News.ro.

Oltchim a intrat în procedurã de
insolvenþã la 30 ianuarie 2013, iar
consorþiul format din Rominsolv
SPRL ºi BDO Busines Restructu-
ring SPRLa fost numit administrator
judiciar. (A.A.)

ÎN CAZUL BLOCAJULUI DE LA HIDROELECTRICA

Ministerul Energiei se mirã
de propria-i prostie
lMinisterul Energiei are 80% din companie, dar a ajuns la mâna Fondului
Proprietatea pentru luarea deciziilor l Gabriel Dumitraºcu : “Incompetenþa
ne costã cel puþin la fel de mult cât corupþia, iar creºterea preþului energiei
ne «arde» pe toþi la buzunar”

Ministerul Energiei, care de-
þine 80% din Hidroelectri-
ca, a ajuns la mâna acþio-

narului minoritar Fondul Proprieta-
tea, ca urmare a propriilor acþiuni, iar
acum se mirã ºi acuzã FP cã generea-
zã blocaje în activitatea producãtoru-
lui de energie, rãmas fãrã conducere
executivã din 25 iunie.

Într-o scrisoare deschisã, Ministe-
rul Energiei se plânge cã reprezentan-
tul Fondului Proprietatea în Consiliul
de Supraveghere provizoriu, Oana
Truþã, lipseºte de la ºedinþe ºi, astfel,

Consiliul nu poate întruni cvorumul
de cinci persoane, în condiþiile în care
doi dintre membri provizorii numiþi
de Minister, în aprilie, au demisionat.

Pe ordinea de zi a întrunirilor CS
au figurat propunerile de completare
a numãrului de membri ai CS ºi de
numire a membrilor Directoratului
Hidroelectrica.

De asemenea, potrivit Ministeru-
lui, FP a respins ºi convocarea unei
Adunãri Generale de urgenþã, care
necesita o prezenþã de 100% a acþio-
narilor, pentru completarea CS-ului

(redãm, în insert, Scrisoarea deschi-
sã a Ministerului Energiei).

Gabriel Dumitraºcu, fostul ºef al Di-
recþiei Generale Privatizare ºi Admini-
strare a Participaþiilor Statului în Ener-
gie, din cadrul Departamentului pentru
Energie, este de pãrere cã Ministerul
Energiei recurge la o încercare de “ºan-
taj mediatic” în loc sã trateze legal, co-
rect ºi principial problemele pe care
le-a generat la Hidroelectrica.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 2)

Fondurile europene,
blocate în lipsa

unei gândiri strategice
Î

n prezent, România nu îndepli-
neºte condiþiile legale pentru a
începe folosirea fondurilor eu-
ropene structurale ºi de coeziu-

ne, prevãzute pentru perioada finan-
ciarã 2014-2020. Pe de o parte, nu
este terminatã acreditarea instituþii-
lor româneºti care gestioneazã fon-
durile europene, iar, pe de altã parte,
România nu a reuºit încã sã îndepli-
neascã toate condiþiile (ex-ante) con-
venite de cãtre Guvernul României ºi
Comisia Europeanã pentru absorbþia

fondurilor europe-
ne.

Întrucât proce-
sul acreditãrii este
în curs, cu speran-
þa cã se va încheia
cât de curând, în
cele ce urmeazã,
ne vom referi nu-
mai la îndeplini-

rea unor condiþii ex-ante pentru ab-
sorbþia fondurilor europene

În toamna anului 2012, la Bucu-
reºti, un înalt reprezentant al Comisiei
Europene a prezentat Guvernului con-
diþiile ex-ante, care ar fi trebuit
îndeplinte pânã la finele anului 2016.
Aceste condiþii se refereau, de exem-
plu, la strategiile pe care România
urma sã le adopte , în vederea unei fo-
losiri eficiente a fondurilor europene,
cum sunt strategia pentru transporturi
(carea fost adoptatãdeguvern), strate-
gia pentru energie (în curs de realizare
de ani de zile), strategiile pentru me-
diu, sãnãtate ºi altele.

Dupã cum se ºtie însã, capacitatea
de gândire ºi planificare strategicã

nu este încã punctul forte al guverne-
lor României. De aceea, patru ani de
zile nu au fost suficienþi pentru ca
România sã facã acest exerciþiu de
gândire ºi planificare strategicã,
respectiv sã îndeplineascã toate con-
diþiile ex-ante pentru absorbþia fon-
durilor europene.

Pentru Comisia Europeanã, neasi-
gurarea acestor condiþii ex-ante poa-
te constitui un motiv de amânare sau
suspendare a absorbþiei fondurilor
europene destinate sectoarelor la
care aceste strategii se referã.

Recent, comisarul european pen-
tru dezvoltare regionalã a atras aten-
þia Guvernului României asupra ne-
cesitãþii de a îndeplini toate condiþii-
le ex-ante. De ce insistã Comisia
Europeanã asupra acestor condiþii
ex-ante ?

În primul rând, pentru cã orice
obiectiv de investiþii finanþat ºi cu
fonduri europene trebuie sã se înca-
dreze într-o gândire strategicã pentru
sectorul respectiv, respectiv sã fie
coerent cu obiectivele strategice ale
României pentru sectorul respectiv.

Astfel, în viitor, s-ar putea evita si-
tuaþiile anormale, când un pod mo-
dern Vidin-Calafat se terminã într-o
ºosea Calafat-Craiova plinã de gropi
(abia acum, aceastã ºosea se aflã în
modernizare).

În al doilea rând, se doreºte asigu-
rarea finanþãrii depline a proiectelor
de investiþii finanþate ºi din fonduri
europene. De regulã, fondurile euro-
pene participã la finanþarea unor
obiective de investiþii în diferite pro-
porþii, restul fiind finanþat din resur-
se proprii sau împrumutate ale bene-
ficiarilor acestor investiþii. De ace-
ea, este necesarã coordonarea tutu-
ror surselor de finanþare a obiective-
lor de investiþii, finanþate ºi cu fon-
duri europene, tocmai pentru a se
preveni blocarea investiþiilor din lip-
sã de finanþare. Este de neacceptat o
”gândire strategicã” de genul, asigu-
rãm fondurile din bugetul þãrii pen-
tru autostrada Bechtel, ºi nu ne mai
rãmân bani ºi pentru autostrãzile
finanþate ºi cu fonduri europene, pe
care , totuºi, dorim sã le începem.

(continuare în pagina 4)

Surse: Posibile pierderi
de 60 milioane dolari
pentru “Deutsche Bank”,
dintr-o tranzacþie cu derivate
l Traderii bãncii, suspectaþi cã au încãlcat
limitele de risc

“Deutsche Bank” AG, cea mai
mare bancã din Germania, a realizat
un pariu pe evoluþia inflaþiei în SUA,
care i-ar putea genera pierderi de
pânã la 60 de milioane de dolari,
spun surse citate de Bloomberg.

Acestea susþin cã tranzacþia s-a fã-
cut prin produse derivate care au le-
gãturã cu inflaþia din SUA, iar banca
germanã analizeazã acum dacã tra-
derii sãi au încãlcat limitele de risc.
Una dintre surse menþioneazã cã
acest caz a escaladat pânã la board-ul
de supraveghere al bãncii.

“Dacã este adevãrat cã o singurã
tranzacþie a putut cauza o asemenea

pierdere Deutsche Bank, atunci aceasta
ar fi o loviturã pentru eforturile con-
ducerii de a îmbunãtãþii controalele
interne”, este de pãrere Michael Seu-
fert, analist la NordLB.

Directorul executiv al “Deutsche
Bank”, John Cryan, încearcã sã îmbu-
nãtãþeascã controalele de risc ºi opera-
þionale din cadrul bãncii. O eventualã
încãlcare a normelor privind limita de
riscar putea indicaoslãbiciune înope-
raþiunile de supraveghere a traderilor,
noteazã Bloomberg.

A.V.

(continuare în pagina 6)
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MIHAI TUDOSE:

“Mãsurile de disciplinã
financiarã vor fi accentuate

în noul program de guvernare”
l Viorel ªtefan: “Atenþionarea pe care am primit-o de la Comisia Europeanã
se referã la deficitul structural”l Grindeanu: “Rezultatul acestei crize
politice se va vedea cât de curând în indicatorii macroeconomici”
l Grindeanu, nemulþumit de gradul de colectare la bugetul de stat

Mãsurile de disciplinã fi-
nanciarã sunt cele care
vor fi accentuate în noul

program de guvernare, a declarat,
ieri, premierul desemnat Mihai Tu-
dose, adãugând: “Aºa cum am mai
spus, principalele mãsuri în plus sau
accentuate pe noul program de gu-
vernare sunt cele de disciplinã fi-
nanciarã. Presupun exact întãrirea
disciplinei financiare cu tot ceea ce
înseamnã colectare de TVA, plata
de taxe, reducerea evaziunii fisca-
le”, conform Agerpres.

Execuþia bugetului general con-
solidat, pe primele cinci luni ale
anului 2017, s-a încheiat cu un defi-
cit de 2,2 miliarde lei, de trei ori mai
mare decât cel înregistrat anul trecut
în perioada similarã.

Ministrul interimar al Finanþelor,
Viorel ªtefan, a afirmat, ieri, cã
atenþionarea pe care România a pri-
mit-o din partea Comisiei Europene
se referã la deficitul structural ºi
obligã þara noastrã sã prezinte pânã
în octombrie un plan de mãsuri în
sensul ajustãrii acestui deficit:
“Atenþionarea pe care am primit-o
de la Bruxelles vizeazã o notificare
în legãturã cu o deviaþie semnifica-
tivã de la parcursul legat de deficitul

structural.
Conform tratatului, suntem obli-

gaþi ca, dupã un exerciþiu în care se
înregistreazã un deficit structural

mai mare, în exerciþiul urmãtor se
avem mãsuri de ajustare. Vã rea-
mintesc cã 2016, cu guvern tehno-
crat, a însemnat 3,06% deficit buge-
tar în termeni ESA, 2,6% deficit
structural. La 3,06% ne-a trecut
glonþul pe la ureche, ar fi putut sã
genereze procedura de deficit exce-
siv. Am scãpat. 2,6% pe deficit
structural a generat aceastã atenþio-
nare în legãturã cu devierea semni-
ficativã care ne obligã ca pânã în
luna octombrie sã prezentãm Comi-
siei Europene un program de mãsuri

în sensul ajustãrii".
Întrebat dacã în aceste condiþii se

mai poate aplica programul de gu-
vernare, ªtefan Viorel a dat asigurãri
cã “tot timpul” se va aplica acest
program.

Comisia Europeanã a adresat
României, luna trecutã, un aver-
tisment cu privire la existenþa unei
abateri semnificative în 2016 de la
traiectoria de ajustare în vederea
atingerii obiectivului bugetar pe
termen mediu ºi recomandã Consi-
liului sã adopte un document prin
care sã i se impunã României sã ia
mãsurile necesare în 2017 în vede-
rea corectãrii acestei abateri semni-
ficative.

Grindeanu: “Îl îndemn pe
viitorul prim-ministru sã
schimbe echipa de la ANAF”

Premierul interimar Sorin Grindeanu
a spus, ieri, cã viitorul ºef al Executi-
vului ar trebui sã schimbe echipa de
la Agenþia Naþionalã de Administra-
re Fiscalã (ANAF): “Îl îndemn pe
domnul prim-ministru Mihai Tudose
(...) sã schimbe echipa de la ANAF.
(...) (A.S.)

(continuare în pagina 3)


